
Biti vjernik  biti svjetlost  !? 

Jedna od najčešdih i najopravdanijih izgovorenih kritika i samokritika na život nas vjernika 

najčešde se govori ovim riječima: premalo svjedočimo, nismo dovoljno dobri svjedoci Isusovog 

Evanđelja, premalo zračimo, nismo svjetlo u tami ovoga svijeta.  

Ovo zadnje ("nismo svjetlo"), podsjeda nas odmah na one središnje Isusove riječi u 

evanđeljima, gdje On govori da je On svjetlost i da su svi njegovi učenici (mi), također svjetlost u 

svijetu:  

  Mt 5,14-16 =>   14"Vi ste svjetlost svijeta. Ne može se sakriti grad što leži na gori. 15Niti se užiže svjetiljka da 

se stavi pod posudu, nego na svijećnjak da svijetli svima u kući. 16Tako neka svijetli vaša svjetlost pred ljudima 

da vide vaša dobra djela i slave Oca vašega koji je na nebesima." 

1 Iv 3,18-21 18Tko vjeruje u njega, ne osuđuje se; a tko ne vjeruje, već je osuđen što nije vjerovao u ime 

jedinorođenoga Sina Božjega.19A ovo je taj sud: Svjetlost je došla na svijet, ali ljudi su više ljubili tamu nego 

svjetlost jer djela im bijahu zla. 20Uistinu, tko god čini zlo, mrzi svjetlost i ne dolazi k svjetlosti da se ne 

razotkriju djela njegova; 21a tko čini istinu, dolazi k svjetlosti nek bude bjelodano da su djela njegova u Bogu 

učinjena." 

Iv 8,12 12Isus im zatim ponovno progovori: "Ja sam svjetlost svijeta; tko ide za mnom, neće hoditi u tami, nego 

će imati svjetlost života." 

Možemo uzeti još jednu svima nama dragu asocijaciju gdje povezanost svjetlosti i vjere osobito 

biva vidljiva:  to je u svjetlosti Božida (od jaslica, liturgije i pjesama, do  naših borova i nakita doma). 

Na Božid se nadovezuje i četrdeseti dan nakon Božida kad slavi se blagdan Prikazanja Gospodnjega u 

hramu ili Svijednica. Opet je u središtu govor o svjetlu (Lk 2,30-32 =>  30Ta vidješe oči moje spasenje 

tvoje, 31koje si pripravio pred licem svih naroda: 32svjetlost na prosvjetljenje naroda, slavu puka svoga 

izraelskoga.") 

Čini se, dakle, da je doista važno znati i odgovoriti si na problematiku te česte usporedbe =>  

što to znači kad kažemo da Isusovi vjernici moraju svjedočiti, da moraju biti svjetlo ovome svijetu? 

Ili kad sami sebi velimo da nismo dovoljno dobro svjetlo u svojoj obitelji, da smo loš primjer itd. 

Da bi smo lakše i što bolje razumjeli ovu poruku simbolike svjetla, najprije želimo vidjeti i 

proanalizirati ono što je u našem svakidašnjem životu suprotno od svjetla, a to je tama. Naime, kao 

djeca bojali smo se mraka i večeri, nerado smo izlazili sami izvan kude. Pod velom mraka i nodi 

događaju se najčešde krađe, lopovluci, prevare i slične stvari. Jeste li u kojem disko klubu vidjeli da 

mladi cijelu nod u njemu "plešu" (čitaj - luduju) pod jakim svjetlom? Naprotiv, tu je svjetlo 

maksimalno prigušeno… Ili u nodnim klubovima? Ista stvar: svjetla gotovo da i nema. Samo iz ovih 

nekoliko primjera vidimo da je uz mrak očito vezano mnogo toga negativnog, ne-dobrog, zlog…, 

mnogo toga grešnoga.  

Možemo zaključno redi: sve ono što u našem vjerskom izričaju zovemo tama, mrak i slično - 

zapravo označava ono što se čini "u mraku", u tajnosti, skriveno, a najčešde je to ono što u biblijskom 

govoru nazivamo - grešno ili grijeh. Drugim riječima to je ono što nije dobro, ono što je protivno 

Božjim zapovijedima i protivi se Božjim savjetima koji su dani čovjeku za njegovo dobro. Samim time, 

jasno nam je da onda s druge strena, sve ono što se čini na svjetlu i javno, otvoreno i iskreno, jesu čini 

i djela koja su dobra, iskrena, istinita i koja su za dobrobit čovjeka i njegovih bližnjih.  



Dakle, kad velimo da Isusov vjernik, katolik treba biti svjetlo ovoga svijeta, mislimo tu ponajprije 

i iznad svega na ovo: 

 - trebali bismo biti ljudi koji demo živjeti istinu Evanđelja,  

- trebali bismo biti ljudi koji de Isusove upute iz Evanđelja staviti kao glavno mjerilo svojega ponašanja,  

- trebali bismo biti oni koji de vrednote Evanđelja imati na samome vrhu svoje piramide moralnih 

odluka. 

Iz toga proizlazi vrlo konkretan i jasan savjet:  u svakoj mojoj odluci u kojoj mi "svijet" ili "mrak" 

nudi svoj odgovor, savjet ili zahtjev, ja kao vjernik trebam si postaviti pitanje - što mi kaže Isusova 

istina iz Evanđelja? Što bi Isus sada učinio ili odgovorio?  

Na temelju ovog rečenog vidimo na kojem je zapravo putu moderni čovjek današnjice, kad 

počinje filozofirati (u negativnom značenju te riječi) i "navlačiti vodu na svoj mlin" govoredi:  

- Pa to za mene nije grijeh!   

- Abortus je temeljno pravo žene, ja tu mislim drugačije od Crkve i Isusa Krista! To nije ubojstvo djeteta 

i čovjeka!    

- Prakticirati neprirodni homoseksualni život je normalni čovjekov izbor i oni koji se usude govoriti 

suprotno, to su homofobi ili mrzitelji manjina.  Itd… 

 

Dakle ==> ako si želimo odgovoriti na pitanje jesam li svjetlost svijeta u onom smislu kako to Isus 

govori u Mt 5,14 , odgovorimo si iskreno na ono konkretno pitanje: Živim li po Isusovim istinama 

(zapovijedima i savjetima) iz evanđelja ili sam život posložio (prilagodio) po istinama koje mi 

odgovaraju prema mojim svakidašnjim prilikama i neprilikama života?  

Zgoda iz života velikog učitelja Indije Mahatma Gandhija govori nam ovako: 

Jednom su ga kršdanski misionari pitali: "Učitelju što bismo mi trebali činiti da Indijci prihvate Isusovu 

Radosnu vijest?" Mudri im je Gandhi odgovorio: "Mislim da bi ste trebali učiti od ruže!" Sugovornici su 

ga upitno pogledali, a on je dodao: "Gospodo, treba mirisati!"  

 

Želiš li biti Isusovo svjetlo u svijetu, valja ti živjeti (mirisati) po njegovoj istini. Prema njegovoj 

istini donositi odluke, njegovu istinu propovijedati, njegovu istinu svjedočiti bez kompromisa, 

prilagođavanja i iznimaka. A njegova istina jest: ljubav, praštanje, dobrota, blagost, strpljivost, 

uljudnost…..  


